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Protokół nr VII/2024 

z sesji Rady Miejskiej w Janowie Lubelskim 

odbytej w dniu 29 października 2024 r. 

Obrady rozpoczęto 29 października 2024 o godz. 09:30, a zakończono o godz. 12:40 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków. Obecni: 

1. Andrzej Czaja 
2. Bożena Czajkowska 
3. Grzegorz Flis 
4. Marek Flis 
5. Marian Grzegórski 
6. Grzegorz Jargiło 
7. Robert Kamiński 
8. Tomasz Kaproń 
9. Krzysztof Kurasiewicz 
10. Grażyna Kuśmierczyk 
11. Andrzej Łukasik 
12. Anna Mazur 
13. Łukasz Piecyk 
14. Marcin Pyz 
15. Agnieszka Skubik 

Radni nieobecni: Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: Burmistrz Janowa Lubelskiego Krzysztof Kołtyś,  Zastępca 
Burmistrza – Czesław Krzysztoń, Sekretarz Gminy Magdalena Kolasa, Skarbnik Gminy Monika 
Machulak, Radca prawny Urszula Nieborak, dyrektorzy i kierownicy jednostek oświatowych 
gminy, sołtysi,  pracownicy merytorycznie związani z porządkiem obrad, media. 

Sesję prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej, p. Bożena Czajkowska. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji odbytej 27 września 2024 r. 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Janów Lubelski w roku 

szkolnym 2023/2024. 

5. Podjęcie uchwał:  

1) uchwała w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Janów Lubelski z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2025 rok, 
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2) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Janowie 

Lubelskim przy ul. Reja, 

3) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Janowie 

Lubelskim, 

4) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu, 

5) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu, 

6) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego, 

7) uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Janowskiemu, 

8) uchwała zmieniająca w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Janowskiemu 

(dokumentacja ul. Bialska), 

9) uchwała zmieniająca w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Janowskiemu 

(przebudowa drogi w ul. Bialskiej), 

10) uchwała zmieniająca w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Janowskiemu 

(dokumentacja projektowa ul. Wojska Polskiego), 

11) uchwała zmieniająca w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Janowskiemu 

(budowa drogi dla pieszych w Zofiance Górnej),  

12) uchwała zmieniająca w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi Janowskiemu 

(przebudowa drogi powiatowej w Momotach Dolnych), 

13) uchwała w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i 

wykupu, 

14) uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r., 

15) uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Janów Lubelski na lata 2024 

– 2034. 

6. Komunikaty Przewodniczącej Rady Miejskiej – informacja o analizie oświadczeń 

majątkowych. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie obrad.  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Pani Przewodnicząca - otworzyła obrady siódmej sesji Rady Miejskiej. Następnie powitała 
pana Burmistrza Krzysztofa Kołtysia, Radnych Rady Miejskiej,  Zastępcę Burmistrza – 
Czesława Krzysztonia,  panią Sekretarz Magdalenę Kolasa i panią Skarbnik Monikę Machulak, 
Panią Mecenas Urszulę Nieborak, szefów jednostek oświatowych gminy, sołtysów z 
poszczególnych sołectw, pracowników Urzędu Miejskiego, media oraz wszystkie osoby, które 
oglądają transmisję  z sesji. 
Następnie Pani Przewodnicząca na podstawie listy obecności stwierdziła, że w sesji uczestniczy 
11 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Radni potwierdzili 
obecność również elektronicznie.  
 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
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Przewodnicząca Rady – poinformowała, że do porządku obrad ustalonego wcześniej, 
proponuje wprowadzić do procedowania Stanowisko w sprawie utrzymania przez PGE Obrót 
S. A. działalności Biura Obsługi Klienta w Janowie Lubelskim. Inicjatywa ta pojawiła się u 
radnych po informacji, że Biuro Obsługi Klienta w Rejonie Energetycznym w Janowie Lubelskim 
będzie zlikwidowane. W dniu wczorajszym, na posiedzeniu Komisji Finansów, ustalono 
wspólnie, że Rada Miejska powinna podjąć działania, w celu utrzymania działalności Biura, dla 
dobra mieszkańców gminy.  

W związku z tym zajęcie Stanowiska proponuje się wprowadzić jako punkt 6 w porządku 
obrad, po przyjęciu uchwał. Kolejne punkty zmienią numerację odpowiednio. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia  porządku obrad wraz ze zgłoszonym dodatkowym punktem. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 
Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 
Agnieszka Skubik 
NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 
 
Porządek obrad wraz ze zgłoszonym dodatkowym punktem został przyjęty jednogłośnie.  
 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji odbytej 27 września 2024 r. 
 
Pani przewodnicząca poinformowała, ze nikt z osób uprawnionych nie zgłosił propozycji 
zmian do protokołu z sesji dobytej 27 września 2024 r.  
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji odbytej 27 września 2024 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 
Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 
Agnieszka Skubik 
NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 
 
Protokół został przyjęty jednogłośnie.  
 
4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Janów Lubelski w roku szkolnym 
2023/2024. 
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Pani Katarzyna Dzadz – Dyrektor Zakładu Obsługi Szkół  i Przedszkoli – w prezentacji 
multimedialnej przedstawiła informację oświatową za rok szkolny 2023/2024.  

Do przedstawienia informacji z realizacji zadań oświatowych obliguje organ wykonawczy 
samorządu terytorialnego art. 11 ust 7 ustawy Prawo oświatowe.  

Sprawozdanie zawierało między innymi informacje o organizacji pracy i bazy oświatowej szkół 
i przedszkoli, liczbie uczniów i nauczycieli w poszczególnych placówkach oświatowych, wyniki 
egzaminów klas ósmych, finansowanie oświaty oraz informacje na temat przeprowadzonych 
prac remontowych i modernizacyjnych oraz na temat projektów dofinasowanych ze środków 
UE,  realizowanych w szkołach. 

W szkołach gminnych uczyło się w ubiegłym roku szkolnym łącznie 1146 dzieci, z czego w 
szkole w Janowie liczba dzieci spadła i wynosiła 939, podczas gdy w latach poprzednich dzieci 
było ponad tysiąc.  

Z kolei w 3 przedszkolach publicznych  liczba wychowanków utrzymuje się na podobnym 
poziomie, jak w latach ubiegłych, jest po 5 oddziałów, ale obserwuje się już spadek przyrostu 
naturalnego. Oprócz przedszkoli publicznych funkcjonują dwa punkty przedszkolne w Białej i 
w Momotach oraz przedszkole prywatne GWIAZDECZKA w Janowie Lubelskim.   W przedszkolu 
GWIAZDECZKA jest duży wzrost liczby dzieci, ponieważ tam też funkcjonuje żłobek i dzieci, 
które osiągną 2,5 roku, są przenoszone ze żłobka do przedszkola. Łącznie w przedszkolach było 
560 dzieci.  

Ponadto w janowskich placówkach oświatowych są też dzieci z Ukrainy. Najwięcej dzieci jest 
w Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Janowie – 48, w Białej Drugiej – 21. Dzieci z Ukrainy 
uczęszczają do przedszkoli – w przedszkolu nr 1 – 8 i w przedszkolu nr 3 – 6 dzieci.  

W placówkach szkolnych i przedszkolnych było 52 uczniów z orzeczeniami i  87 z opiniami. Dla 
tych dzieci zapewnione są zajęcia ze specjalistami: psychologami, pedagogami, logopedami 
czy terapeutami.  

Liczba nauczycieli w szkołach i przedszkolach utrzymuje się na podobnym poziomie od kilku 
lat, dodatkowo zatrudniani są tylko specjaliści jak psycholog, pedagog, doradca zawodowy. 
Obecnie w szkołach zatrudnionych jest 148 nauczycieli na 143 etatach, najwięcej jest 
nauczycieli dyplomowanych – 125.  
W przedszkolach sytuacja jest również w zakresie zatrudnienia nauczycieli stała. W 
przedszkolach gminnych łącznie zatrudnionych jest 51 nauczycieli, z czego 14 to nauczyciele 
dyplomowani. Tu nauczyciele dyplomowani, mianowani i początkujący stanowią po ok. 30%. 
Na przestrzeni lat w oświacie w naszej gminie  tendencja jest podobna: spada liczba uczniów i 
wychowanków przedszkoli, a zatrudnienie nauczycieli pozostaje na podobnym poziomie. Od 
2008 roku do roku 2023, liczba dzieci spadła o ok. 400. Jest to niepojący trend również w skali 
kraju.  
Na podstawie danych meldunkowych widać duży spadek urodzeń – w 2018 roku na obszarze 
Janowa Lubelskiego urodziło się 118 dzieci, zaś w roku 2023 już tylko 55 dzieci. Na terenach 
wiejskich, w obszarze szkół Momot Górnych i Białej Drugiej ten spadek nie jest tak duży, ale 
również jest widoczny. Prognozy są takie, że będzie spadek liczby uczniów o ok. 1/3.  
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Pani Dyrektor zwróciła uwagę, że w związku ze spadkiem liczby dzieci, za kilka lat konieczna 
będzie prawdopodobnie  reorganizacja zatrudnienia w oświacie.  

Pracowników niepedagogicznych było ponad 106, najwięcej w Zespole Szkolno – 
Przedszkolnym – 58. 

Zakład Obsługi Szkół i Przedszkoli zatrudniał 11 osób, w tym 8 osób administracyjnych, 
kierowcę, pracownika gospodarczego i sprzątaczkę. ZOSiP zajmuje się obsługą księgową 7 
jednostek, w tym 5 jednostek oświatowych, biblioteki i ZOSiP oraz obsługą dotacji dla 
niepublicznych placówek oświatowych, organizacją dowozów dzieci do szkół, w tym dzieci 
ukraińskich i dzieci z niepełnosprawnościami.  
  
W roku szkolnym 2023/2024 dowożono około 228 uczniów i wychowanków, w tym: 
1) autobusem szkolnym ZOSiP: 
- do szkół i przedszkoli w Janowie Lubelskim - dzieci z terenu miasta, którym przysługuje 
dowóz – ok. 70 os. (oraz dodatkowo mogły dojeżdżać pozostałe dzieci mieszkające na trasie 
autobusu, którym dowóz nie przysługiwał) 
- dzieci uczęszczające do Ośrodka Rewalidacyjno-Wychowawczego – 10 os. 
2) przewoźnik prywatny (zwrot za bilety): 
- do szkół i przedszkoli w Janowie Lubelskim - dzieci z Pikul, Łążka Ordynackiego, 
Garncarskiego, ul. Ulanowskiej, Zofianki Górnej – 47-55 os. 
- do szkół i przedszkoli w Janowie Lubelskim - dzieci z Ukrainy z terenu gminy – 43-45 os. 
- do szkoły w Momotach Górnych – 33 os. 
- do szkoły w Olbięcinie – 3 os. 
3) zwrot za dowóz dzieci niepełnosprawnych do różnych placówek przez rodziców 
– 14 os. 
Koszt dowozu w roku szkolnym 2023/2024 wyniósł: 
- dzieci z terenu gminy Janów Lubelski – 401 718 zł 
- dzieci ukraińskie – 74 080 zł – tu był zwrot 100% z budżetu państwa.  
W tym roku szkolnym, wszystkie dowozy są zlecone przewoźnikowi komercyjnemu i dzieci, 
którym przysługuje dowóz, mają go zapewniony.  
 
W zakresie dożywiania dzieci,  średnio dziennie w ciągu roku szkolnego dla uczniów 
wydawanych jest 821 obiadów, w tym: 
- PSPzOI w Janowie Lubelskim - 650 
- PSP w Białej Drugiej - 77 
- PSP w Momotach Górnych - 60 
- Niepubliczny Punkt Przedszkolny „MeloMiko” Biała Druga - 22 
- Niepubliczny Punkt Przedszkolny „MeloMiko” Momoty Górne -12 
Obiady dla szkół i punktów przedszkolnych w Białej Drugiej i w Momotach Górnych 
przygotowywane są w kuchni w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Janowie Lubelskim 
i dowożone samochodem zakupionym przez Zakład Obsługi Szkół i Przedszkoli (dowozi 
kierowca ZOSiP). Koszt samochodu ok. 3 000 zł rocznie. 

W przedszkolach publicznych dzieci korzystają z pełnych posiłków (śniadanie, obiad, 
podwieczorek).  
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Dalej Pani Dyrektor przedstawiła zadania inwestycyjne i prace modernizacyjne, realizowane w 
placówkach oświatowych. Inwestycje wykonywane były w miarę dostępności środków 
własnych, budżetu gminy i różnych dostępnych  programów.  

W Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Janowie wykonano m. in. : 
- poddano naprawie konstrukcję piłkochwytową na niedawno wybudowanym 
boisku szkolnym w związku z jej uszkodzeniem w trakcie burzy oraz poddano naprawie 
murawę boiska sztucznego, 
- wykonano drogę dojazdową od ul. Ks. Skorupki do ul. Kamiennej wraz z parkingiem za 
budynkiem szkoły. 
- w celu zwiększenia bezpieczeństwa uczniów wykonano ze stalowych przęseł ogrodzenie 
wokół szkoły a w wielu miejscach dokonano naprawy uszkodzonej siatki. 
- w grudniu 2023 roku po dokonaniu analizy rachunków za energię elektryczną obiektu 
szkolnego zainstalowano urządzenie kompensujące moc bierną pojemnościową, a co za tym 
idzie zredukowano częściowo koszty energii elektrycznej, 
- wykonano remont podłogi w klasopracowni komputerowej,  
- wykonano generalny remont pomieszczeń sanitarnych na bloku A oraz C. Modernizacja 
węzłów sanitarnych polegała na rozbiórce dotychczasowych łazienek i wykonaniu nowych,  
- wyremontowano 17 łazienek szkolnych (w tym 10 uczniowskich, 5 dla pracowników oraz 2 
łazienki przy wejściu głównym oraz 9 pomieszczeń socjalnomagazynowych 
- na korytarzu bloku A położono nowe płytki na podłodze i odmalowano ściany. Koszt 
inwestycji to ponad 948 tys. zł z czego nieco ponad 837 tys. zł pochodzi z dofinansowania 
uzyskanego ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, 
- odnowiono poprzez malowanie ścian i sufitów 12 sal lekcyjnych - skrzydło A, B, C oraz 
pokój nauczycielski na skrzydle C. 
- zgodnie z wymogami ustawy o ochronie danych osobowych, w gabinecie dyrektora szkoły, 
wymieniono meble - z szafek pokojowych na segmenty zamykane na klucz. 
- w celu zwiększenia bezpieczeństwa uczniów i nauczycieli, przed wejściem do szkoły od 
ulicy Ks. Skorupki, zamontowano przy schodach trzy słupy oświetleniowe. 
- w trakcie tegorocznych wakacji, wyposażono 6 sal językowych w ośmiostanowiskowe 
laboratoria językowe wraz ze stanowiskami dla nauczycieli (w ramach projektu „Programy 
Rozwojowe w Gminie Janów Lubelski”) 
- do klasopracowni komputerowej zakupiono 20 krzeseł. 
Publiczna Szkoła w Białej Drugiej: 
- wykonano 240 mb ogrodzenia panelowego, 2 furtek i bramy przesuwnej 6,5 m. 
- odmalowano sale lekcyjną i gabinet dyrektora, 
- wyposażono gabinet dyrektora w nowe meble biurowe. 
- wyposażono salę językową w ośmiostanowiskowe laboratoria językowe wraz ze 
stanowiskiem dla nauczyciela (w ramach projektu „Programy Rozwojowe w Gminie Janów 
Lubelski”) 
Publiczna Szkoła Podstawowa w Momotach Górnych: 
- zaadaptowane zostały 2 pomieszczenia gospodarcze na sale do prowadzenia zajęć, 
odmalowano 2 klasy na nowej części, 
- wyposażenie sali językowej w ośmiostanowiskowe laboratoria językowe wraz ze 
stanowiskiem dla nauczyciela (w ramach projektu „Programy Rozwojowe w Gminie Janów 
Lubelski”). 
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W przedszkolach również dokonano drobnych remontów bieżących, głównie wykonują to 
pracownicy gospodarczy.  
 
Dalej Pani Dyrektor omówiła projekty, na które udało się uzyskać dofinasowanie w łącznej 
kwocie blisko 2 miliony 800 tysięcy, z czego wkład własny gminy wyniósł tylko nieco ponad 
150 tysięcy złotych. Zakład Obsługi Szkół i Przedszkoli jest koordynatorem tych projektów, ale 
realizuje je wiele osób, Panie Dyrektor ze szkół oraz nauczyciele, uczniowie i rodzice, jak też 
pracownicy Urzędu Miejskiego w Janowie Lubelskim. Współpraca jest bardzo dobra i dzięki 
temu udało się doposażyć szkoły w sprzęt do zajęć dydaktycznych oraz umożliwić dzieciom 
udział w ciekawych zajęciach dodatkowych, jak robotyka, zajęcia fotograficzne czy doradztwo 
zawodowe. Nauczyciele mogą też skorzystać ze studiów podyplomowych i kursów, a 
uczniowie z wycieczek do zakładów pracy.  
 
Omawiając wyniki egzaminów klas ósmych, Pani Dyrektor zwróciła uwagę, że wyniki naszych 
uczniów były bardzo zbliżone do wyników uczniów w całym powiecie i w kraju. Powyżej 
średniej wypadli uczniowie z Momot Górnych. W naszych szkołach są uczniowie z Ukrainy i oni 
trochę zaniżają poziom egzaminów.  
 
Budżet oświaty stanowił kolejny temat w sprawozdaniu.  
Jak podkreśliła Pani Dyrektor, wydatki na oświatę bardzo wzrosły i w 2024 r. wynoszą już 
ponad 35 milinów złotych. Wpływ na taki stan rzeczy miały podwyżki dla nauczycieli, wzrost 
najniższego wynagrodzenia oraz podwyżki cen mediów. Subwencja z Ministerstwa Edukacji, 
nie pokrywa nawet połowy wydatków oświatowych, a wydatki związane z oświatą stanowią 
ok 45% całego budżetu gminy.  
Pani Dyrektor zwróciła uwagę, że 85% wydatków w oświacie stanowią wynagrodzenia wraz z 
pochodnymi, pozostałe wydatki to tylko 15% budżetu oświaty. Subwencja oświatowa nie 
wystarcza nawet na wynagrodzenia nauczycieli.  
 
Z kolei w przedszkolach wzrosła dotacja na dziecko w skali roku, która w 2023 r. wynosiła nieco 
ponad 1600 zł, obecnie jest to kwota  3968 zł.  
Z budżetu gminy przekazywane są również środki na dzieci w prywatnych punktach 
przedszkolnych. Na punkty przedszkolne Melo – Miko w Białej Drugiej i Momotach Górnych 
gmina przekazuje 285 tysięcy złotych, a na dzieci w przedszkolu Gwiazdeczka – 1 121 920 zł. 
Dotacja rządowa pokrywa z tego nieco ponad 371 tysięcy złotych.  
Podsumowując wydatki oświatowe, Pani Dyrektor powiedziała, że od przyszłego roku zmienia 
się sposób naliczania subwencji, która będzie się też inaczej nazywała, ale jak wskazują 
zapowiedzi, ma być ona korzystniejsza dla gmin.  
 
Przewodnicząca Rady – podziękowała Pani Dyrektor za przedstawione, rzeczowe informacje, 
pokazujące pracę i aktywność jednostek oświatowych, uczniów, nauczycieli i rodziców.  
 
Następnie Pani Przewodnicząca – zapytała, jak Pani Dyrektor z perspektywy dwóch lat pracy 
w oświacie postrzega ten obszar działalności gminy, jakie są mocne, a jakie słabe strony, na 
czym można bazować, lub na co jest niepokojącym zjawiskiem i gdzie szukać oszczędności? 
 
Pani Dyrektor K. Dzadz – odpowiedziała, że mocną stroną jest to, że mamy wysoko 
wykwalifikowanych nauczycieli, co dostrzegają osoby z zewnątrz, z Kuratorium Oświaty czy 
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związków zawodowych podczas egzaminów na nauczyciela mianowanego czy 
dyplomowanego. Nauczyciele nie mają tylko specjalizacji z jednego przedmiotu, ale posiadają 
też inne specjalizacje. Nauczycieli których brakuje, to fizycy, chemicy czy psychologowie i 
doradcy zawodowi. Na razie jeszcze szkoły sobie z tym radzą, ale w przyszłości może takich 
nauczycieli brakować.  
Mocną stroną jest też polityka proinwestycyjna gminy, inwestowanie w oświatę, w dzieci, w 
profilaktykę, podejmowanie różnych działań miękkich.  
Natomiast słabą stroną jest demografia, ale jest to problem ogólnokrajowy. Nie mamy na to 
wpływu, aczkolwiek gmina stwarza warunki do przyciągania nowych mieszkańców, poprzez 
możliwości do tworzenia nowych miejsc pracy, powstają nowe osiedla mieszkaniowe, są dobre 
warunki odpoczynku i miejsca do rekreacji.  
W perspektywie 5 czy 6 lat trzeba będzie poważnie rozważyć reformę oświaty, z uwagi na to, 
że rodzi się coraz mniej dzieci, będzie mniej oddziałów i powstanie problem z zatrudnianiem 
nauczycieli. 
Co zaś do oszczędności, to jest to problem o którym mówi się na wszystkich naradach 
oświatowych, jest on na co dzień. Ale 85% wydatków w oświacie to płace i pochodne, na które 
nie mamy wpływu, są narzucone odgórnie. Tylko 15% stanowią wydatki pozapłacowe, przede 
wszystkim media. Nie da się zakręcić wody czy ogrzewania. Szukane są różne możliwości 
pozyskiwania środków zewnętrznych, aby nie obciążać dodatkowo budżetu gminy 
inwestycjami. Realizowane są różne programy i projekty miękkie z uzyskanych dofinansowań. 
Ogólnie finasowanie oświaty to trudny temat, z uwagi na to, że subwencja oświatowa nie 
pokrywa nawet wynagrodzeń. 
 
Pani Przewodnicząca – zapytała jeszcze, ilu nauczycieli wspomagających pracuje z dziećmi, 
które mają orzeczenia? 
 
Pani Dyrektor – wyjaśniła, że z orzeczenia zawsze wynika, czy dziecko powinno mieć 
nauczyciela wspomagającego, czy nie. Jest to zmienna, bo każde orzeczenie indywidualnie 
wskazuje, ile dziecko powinno mieć godzin ze specjalistą, czy musi mieć nauczyciela 
wspomagającego. Natomiast jeśli dziecko beż orzeczenia chciałoby korzystać np. z pomocy 
psychologa, odbywa się to po ustaleniu rodziców z wychowawcą, który wnioskuje o taką 
pomoc. Również w Ośrodku Pomocy Społecznej jest zatrudniony psycholog, z którego pomocy 
również mogą korzystać rodzice i dzieci.  
 
Wiceburmistrz Cz. Krzysztoń, który nadzoruje dział oświaty w imieniu Burmistrza, 
podziękował Pani Dyrektor Katarzynie Dzadz za zaangażowanie i bardzo efektywną pracę we 
współpracy ze szkołami, dyrektorami, nauczycielami. Problematyczna bywa współpraca z 
rodzicami, którzy nie zawsze przychodzą na wywiadówki, są sytuacje, że rodzice mało 
interesują się postępami dziecka w nauce, a kontakt z nimi jest utrudniony.  
 
Pani K. Dzadz – również podziękowała Paniom Dyrektor szkół i przedszkoli za dobrą 
współpracę, bieżącą dobrą komunikację i wymianę informacji. Podziękowała też swoim 
współpracownikom z Zakładu Obsługi Szkół i Przedszkoli, którzy również w małym składzie 
wykonują bardzo dużo pracy.  
 
Informacja z realizacji zadań oświatowych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Przewodnicząca Rady raz jeszcze pogratulowała i podziękowała Pani Dyrektor oraz 
wszystkim dyrektorom jednostek oświatowych gminy i przeszła do kolejnego punktu obrad. 
 
5. Podjęcie uchwał: 
 
1) uchwała w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Janów Lubelski z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2025 rok. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani E. Misztal, która koordynuje współpracę z organizacjami 
pozarządowymi – jak co roku przedkładamy do przyjęcia Roczny Program współpracy z 
organizacjami pozarządowymi, do czego obliguje art. art. 5a ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Program ma na celu lepsze 
wykonywanie zadań Gminy Janów Lubelski poprzez możliwie pełne wykorzystanie potencjału 
organizacji pozarządowych, zwiększenie skuteczności i efektywności działań związanych z 
realizacją zadań publicznych i dalszy wzrost partycypacji społecznej w rozwiązywaniu 
problemów lokalnych. Program został skonsultowany z organizacjami pozarządowymi poprzez 
wywieszenie na tablicy ogłoszeń, w Biuletynie Informacji Publicznej i na oficjalnej stronie 
internetowej Urzędu Miejskiego. Uwag i propozycji zmian nie zgłosiła żadna organizacja. Do 
priorytetowych zadań Gminy Janów Lubelski w 2025 r. we współpracy z organizacjami 
pozarządowymi należeć będą zadania z następujących obszarów: 

1) pomocy społecznej, w tym pomocy rodzinom i osobom w trudnej sytuacji życiowej oraz 

wyrównywania szans tych rodzin i osób, 

2) ochrony i promocji zdrowia,  

3) wspierania i upowszechniania kultury fizycznej i sportu, 

4) działalności na rzecz osób w wieku emerytalnym, 

5) działalności na rzecz dzieci i młodzieży, w tym wypoczynku dzieci i młodzieży, 

6) przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom społecznym, 

7) promocji i organizacji wolontariatu, 

8) podtrzymywania i upowszechniania tradycji narodowej, pielęgnowania polskości oraz 
rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej, 

9) kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego”. 
10) działalności na rzecz organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych w art. 

3 ust. 3, w zakresie określonym w pkt. 1 – 32a ustawy, 

11) pomocy ofiarom katastrof, klęsk żywiołowych, konfliktów zbrojnych i wojen w kraju i 

za granicą.  

Rozszerzenie wykazu zadań, które mogą być powierzone organizacjom pozarządowym może 

zostać dokonane na wniosek Burmistrza, w drodze zmiany niniejszej uchwały. 

 

Pani Przewodnicząca – zwróciła uwagę, że współpraca z organizacjami pozarządowymi jest 

również kluczowa dla samorządu, ponieważ organizacje realizują często zadania własne 

gminy. To stowarzyszenia, Ochotnicze Straże Pożarne, parafie, kluby sportowe, harcerze. 

Powstają i uaktywniają się także koła gospodyń wiejskich, ostatnio powstało koło gospodyń w 

Momotach Górnych Zielona Polana. Koła Gospodyń mają swoje siedziby zazwyczaj w remizach 
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OSP i tak obiekty gminne są wykorzystywane przez mieszkańców i życie kulturalne, społeczne 

rozwija się również w miejscowościach wiejskich. Zorganizowani są także emeryci i kluby 

sportowe, trzeci sektor funkcjonuje bardzo dobrze. 

 

Pani E. Misztal – dodała, że również nowo wybrani sołtysie wykazują się duża aktywnością, 

współpracują z kołami gospodyń i działają w środowisku lokalnym. 

 

Pytań do uchwały nie było. 

 

Radny A. Łukasik – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Publicznego – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchwała w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Janów Lubelski z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2025 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 

Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 

Agnieszka Skubik 

NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 

 

Uchwała nr VII/64/24 w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Janów 

Lubelski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2025 rok, została podjęta jednogłośnie.  

 

2) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Janowie 

Lubelskim przy ul. Reja. 

 

Projekt uchwały omówił Pan A. Molicki – st specjalista ds. gospodarki nieruchomościami - 

Gmina Janów Lubelski jest właścicielem działki nr 2086/9, o powierzchni 94m, położonej w 

Janowie Lubelskim, przy ul. Reja. Działka ta jest wykorzystywana przez osobę prywatną tj. 

właściciela działki sąsiedniej jako dojazd do drogi publicznej, ulicy Reja.  Obecnie ten 

właściciel wystąpił do gminy z wnioskiem o zakup działki, która służy tylko jemu. Jest to 

zasadne, ponieważ w przyszłości gmina nie będzie ponosić kosztu utrzymania drogi.  

 
Radny G. Flis – zapytał, czy sprzedaż będzie w drodze przetargu? 
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Pan A. Molicki – wyjaśnił, że przetargu nie będzie.  
 
Radny M. Grzegórski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – poinformował, że 
opinia Komisji jest pozytywna.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Janowie 

Lubelskim przy ul. Reja.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 

Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 

Agnieszka Skubik 

NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 

 

Uchwała nr VII65/24 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w 

Janowie Lubelskim przy ul. Reja, została podjęta.  

 

3) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Janowie 

Lubelskim. 

 

Pan A. Molicki przedstawił uchwałę - Gmina Janów Lubelski jest właścicielem działki nr 

2129/18 o powierzchni 24 ary 46m2, położonej w Janowie Lubelskim w terenie przyległym do 

zbiornika wodnego „Zalew”. Jest to teren ośrodków wypoczynkowych, a działka przylega 

bezpośrednio do ośrodka „ALMATUR” . Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego terenów turystyczno – rekreacyjnych nad „Zalewem”, powyższa działka 

znajdują się w terenie przeznaczonych pod tereny turystyki i wypoczynku. Obecnie pojawiają 

się osoby zainteresowane inwestowaniem w tym terenie, dlatego proponuje się przeznaczyć 

tę działek do sprzedaży lub w użytkowanie wieczyste, w drodze przetargu.   

Zbycie powyższych nieruchomości może nastąpić wyłącznie za zgodą Rady Miejskiej. 

 

Pytań radni nie zgłosili. 

 

Radny M. Grzegórski – przedstawił stanowisko Komisji Gospodarki – opinia pozytywna.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Janowie 

Lubelskim.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 

Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 

Agnieszka Skubik 

NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 

 

Uchwała nr VII/66/24 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w 

Janowie Lubelskim, została przyjęta.  

 

4) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

 

Pan A. Molicki – poinformował, że firma PGE Dystrybucja S. A. zwróciła się z wnioskiem o 

lokalizację kabla energetycznego zasilającego oświetlenie uliczne przy skrzyżowaniu ulicy 

Bialskiej i ulicy Zamoyskiego, gdzie jest przejście dla pieszych. Będzie to przejście 

doświetlone, jeśli Rada wyrazi zgodę na ustanowienie służebności przesyłu i poprowadzenie 

kabla energetycznego przez nieruchomość gminną, tj. plac w Rynku.  

 

Pan Burmistrz – w uzupełnieniu dodał, że  słupy oświetleniowe są zamontowane, ale lampy 

nie świecą, ponieważ zabrakło koordynacji pomiędzy Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych, a 

Rejonem Energetycznym. Generalna Dyrekcja wykonała inwestycję, lampy postawiono, ale nie 

zostały zaprojektowane podłączenia do skrzynek energetycznych.  Teraz Rejon Energetyczny 

projektuje przyłącza, żeby lampy mogły działać. Z informacji uzyskanych od dyrektora Rejonu 

Energetycznego wynika, że być może w listopadzie lampy będą świecić.  

 

Nie było pytań w przedmiocie uchwały. 

 

Radny M. Grzegórski – poinformował, że Komisja Gospodarki projekt uchwały zaopiniowała 

pozytywnie.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 

Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 

Agnieszka Skubik 

NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 

 

Uchwała nr VII/67/24 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu, 

została podjęta jednogłośnie.  
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5) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego (ul. J. 

Zamoyskiego 52, pomieszczenia biurowe o nr 102 i 103). 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan A. Orzeł - Gmina Janów Lubelski jest właścicielem budynku 

użytkowego w Janowie Lubelskim przy ul. J. Zamoyskiego 52. Proponuje się zawarcie nowej 

umowy najmu z dotychczasowym najemcą lokalu użytkowego o powierzchni 84,90 m2, 

składającego się z pomieszczeń biurowych o numerach 102 i 103 oraz pomieszczenia 

sanitarnego nr 109, znajdującego się  na pierwszym piętrze budynku, na cele związane z 

prowadzoną działalnością wnioskodawcy – kancelaria notarialna - na okres 3 lat. Aktualna 

umowa najmu jest zawarta na okres od 22.12.2021 r. do 21.12.2024 r. 

 

Nie było pytań do uchwały.  

 

Radny M. Grzegórski – poinformował, że Komisja Gospodarki projekt uchwały zaopiniowała 

pozytywnie, ale zwraca uwagę, aby przy ustalaniu ceny najmu brana była pod uwagę 

waloryzacja roczna, aby ceny były realne.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 

Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 

Agnieszka Skubik 

NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 

 

Uchwała nr VII/68/24 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu 

użytkowego, została przyjęta.   

 

6) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego (ul. J. 

Zamoyskiego 52, pomieszczenia piwniczne dostosowane pod działalność biurową). 

 

Pan A. Orzeł – wyjaśnił, że proponuje się zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego o 

powierzchni 66,00 m2, składającego się z dwóch pomieszczeń biurowych oraz pomieszczenia 

sanitarnego znajdujących się w pomieszczeniach piwnicznych przystosowanych pod 

działalność biurowo -użytkową w budynku przy ul. J. Zamoyskiego 52 w  Janowie Lubelskim. 

Są to pomieszczenia wynajmowane przez Sąd Rejonowy na potrzeby prowadzenia Ośrodka 

Kuratorskiego. Byłaby to również kolejna umowa na czas oznaczony do 3 lat.   
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Radni nie zgłosili pytań do uchwały. 

 

Radny M. Grzegórski – przedstawił stanowisko Komisji Gospodarki – opinia pozytywna.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 

Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 

Agnieszka Skubik 

NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 

 

Uchwała nr VII/69/24 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu 

użytkowego, została podjęta.  

 

7) uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Janowskiemu. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik M. Machulak – jest to nowa uchwała, na zadanie, 
które będzie realizowane w 2025 roku. Pomoc dla Powiatu Janowskiego przeznaczona będzie 
na opracowanie dokumentacji projektowej na budowę sygnalizacji świetlnej na przejściu dla 
pieszych w ciągu drogi powiatowej msc. Biała Druga, w kwocie 15 000,00 zł. 
 
Pan Burmistrz – w uzupełnieniu dodał, że sygnalizacja będzie w newralgicznym miejscu, przy 
szkole w Białej Drugiej i zostanie wykonana przy okazji budowy drogi.  
 
Przewodnicząca Rady – poinformowała, że nie ma na sesji przewodniczącego ani zastępcy 
przewodniczącego Komisji Finansów, w związku z tym wiceprzewodniczący Rady pan Krzysztof 
Kurasiewicz będzie przedstawiał opinie Komisji finansów do kolejnych uchwał. 
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Kurasiewicz – poinformował, że opinia Komisji Finansów jest 
pozytywna.   
 
Głosowano w sprawie: 
uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Janowskiemu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (11)Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 
Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 
Agnieszka Skubik 
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NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 
 
Uchwała nr VII/70/24 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Janowskiemu, 
została przyjęta.  
 
8) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Janowskiemu (dokumentacja ul. Bialska). 
 
Pani Skarbnik - wyjaśniła, że zmiana w uchwale polega na przesunięciu realizacji zadania z 
roku 2024 na rok 2025. Zadanie dotyczy opracowania dokumentacji projektowej na 
rozbudowę drogi powiatowej (ul. Bialska) w zakresie budowy drogi pieszo-rowerowej na 
odcinku od ul. Ks. Skorupki do ul. Kamiennej. Kwota pomocy wynosi  21 525,00 zł. 
 
Pytań radni nie zgłosili. 
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Kurasiewicz – przedstawił stanowisko Komisji Finansów – 
opinia pozytywna.  
 
Głosowano w sprawie: 
uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Janowskiemu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 
Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 
Agnieszka Skubik 
NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 
 
Uchwała nr VII/71/24 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Janowskiemu, została podjęta jednogłośnie.  
 
9) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Janowskiemu (przebudowa drogi w ul. Bialskiej). 
 
Uchwałę omówiła Pani Skarbnik - pomoc finansowa udzielona będzie na zadanie dotyczące 
przebudowy drogi powiatowej na odcinku Biała II - Kawęczyn w kwocie 1 500 000,00 zł.  
Zmiana w uchwale polega na przesunięciu realizacji zadania i udzielanej pomocy z roku 2024 
na rok 2025. 
 
Nie było pytań do uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Kurasiewicz – poinformował, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Finansów.  
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Głosowano w sprawie: 
uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Janowskiemu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 
Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 
Agnieszka Skubik 
NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 
 
Uchwała nr VII/72/24 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Janowskiemu, została przyjęta.  
 
10) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Janowskiemu (dokumentacja projektowa ul. Wojska Polskiego). 
 
Pani Skarbnik – wyjaśniła, że w ramach tego zadania realizowanego przez powiat janowski 
zostanie wykonana dokumentacja na przebudowę drogi powiatowej w ulicy Wojska 
Polskiego w zakresie budowy chodnika. Zmienia się kwota udzielanej pomocy. Było 
pierwotnie na ten cel przeznaczone 11 240 zł, a teraz kwota został zmniejszona i wynosi 
7380 zł i jest to polowa kosztów za dokumentację, druga połowę pokrywa Powiat Janowski.  
 
Nikt nie zgłosi pytań do uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Kurasiewicz – przekazał, że opinia Komisji Finansów jest 
pozytywna.  
 
Głosowano w sprawie: 
uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Janowskiemu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 
Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 
Agnieszka Skubik 
NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 
 
Uchwała nr VII/73/24 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Janowskiemu, została podjęta jednogłośnie.  
 
11) uchwała zmieniająca w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Janowskiemu 
(budowa drogi dla pieszych w Zofiance Górnej).  
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Projekt uchwały omówiła Pani Skarbnik – zmiana w uchwale polega na tym, że zadanie przez 
Powiat Janowski zostało już zakończone i rozliczone, w związku z czym kwota udzielonej 
pomocy została zmniejszona do 167 657,69 zł. W poprzedniej uchwale kwota pomocy 
określona była w wysokości 183 000 zł.  
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Kurasiewicz – przedstawił stanowisko Komisji Finansów – 
opinia pozytywna.  
 
Głosowano w sprawie: 
uchwała zmieniająca w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Janowskiemu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 
Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 
Agnieszka Skubik 
NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 
 
Uchwała nr VII/74/24 zmieniająca w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Janowskiemu, została przyjęta jednogłośnie.  
 
12) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 
Janowskiemu (przebudowa drogi powiatowej w Momotach Dolnych).  
 
Pani Skarbnik – wyjaśniła, że zadanie polegające na przebudowie drogi powiatowej w 
momotach dolnych jest teraz realizowane i będzie zakończone w 2024 roku. Zmniejsza się 
kwota przyznanej pomocy z kwoty 1 414 000 zł, do kwoty 1 248 078,22 zł.  
 
Nie było pytań w przedmiocie uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Kurasiewicz – przekazał, że opinia Komisji Finansów jest 
pozytywna.  
 
Głosowano w sprawie: 
uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 
Janowskiemu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 
Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 
Agnieszka Skubik 
NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 
 
Uchwała nr VII/75/24 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
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powiatowi Janowskiemu, została podjęta.  
 
13) uchwała w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania        
i wykupu. 
 
Projekt uchwały omówiła Pani Skarbnik Monika Machulak – Gmina Janów Lubelski planuje 
wyemitować obligacje komunalne w wysokości 7 milionów 800 tysięcy złotych w 2024 roku. 
Emisja nastąpi w siedmiu seriach, ale dopuszczalna jest możliwość niewyemitowania 
niektórych serii. Natomiast wykup poszczególnych serii obligacji planuje się na lata 2030 – 
2034. W latach 20230 – 2033 planowany jest wykup obligacji w kwocie 1 milion 600 tysięcy 
złotych, a w roku 2034 w kwocie 1 milion 400 tysięcy złotych. Oprocentowanie obligacji jest 
oparte na Wiborze 6 – miesięcznym. Wielkość emisji oraz termin wykupu ustalono 
uwzględniając możliwości finansowe Gminy oraz obowiązek zachowania ustawowych 
ograniczeń. Przy takich ustaleniach, wskaźnik obsługi zadłużenia wynikający z art. 243 ustawy 
o finansach publicznych zawarty w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Janów Lubelski 
osiąga we wszystkich okresach prawidłowy poziom. Wykup poszczególnych serii został 
zaplanowany w sposób zabezpieczający odpowiednią płynność budżetu Gminy w okresie 
prognozy. Pozyskanie środków finansowych w formie emisji obligacji jest dla Gminy Janów 
Lubelski korzystne, z uwagi na uproszczoną procedurę oraz możliwość elastycznego 
negocjowania warunków, m.in. w zakresie ustalania karencji w spłacie, formy wykupu oraz 
indywidualnego oprocentowania. Niniejsza uchwała Rady Miejskiej w Janowie Lubelskim jest 
formalnym początkiem i jednocześnie podstawą prawną do rozpoczęcia procedury emisji 
obligacji. 
Obecnie zadłużenie gminy wynosi 13 milionów 166 tysięcy złotych, ale w listopadzie tego roku 
zostanie dokonany wykup wcześniej wyemitowanych obligacji w kwocie 2 miliony 100 tysięcy 
złotych, tak więc zadłużenie gminy na koniec roku zamknęłoby się kwotą 11 milionów 66 
tysięcy złotych. W porównaniu do końca 2023 roku, zadłużenie gminy wzrośnie poprzez emisję 
obligacji o 5 milionów 700 tysięcy złotych  i na koniec 2024 r. wyniesie 18 milionów 866 tysięcy 
złotych.  
Dzisiejsza uchwała jest podstawą do rozpoczęcia emisji obligacji komunalnych i leży                       
w interesie Gminy. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Finansów temat emisji 
obligacji był dokładnie analizowany i radni mają świadomość wagi tej uchwały oraz skutków 
finansowych dla gminy.  
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Kurasiewicz – przedstawił stanowisko Komisji Finansów – 
opinia pozytywna.  
 
Głosowano w sprawie: 
uchwała w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i 
wykupu.  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 



19 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 

Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 

Agnieszka Skubik 

NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 

 

Uchwała nr VII/76/24 w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu, została podjęta jednogłośnie. 

 

14) uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r. 

 

Proponowane zmiany w budżecie omówiła Pani Skarbnik -  planowane dochody bieżące 

zwiększyły  się  w 2024 r. o kwotę 1 036 282,92 zł i wynikają z: 

-dotacji na zadania własne i zlecone w kwocie 682 937,94 zł 

- środków Funduszu Pomocy w kwocie 169 908,24 zł 

- odsetek od środków na rachunkach bankowych w kwocie 53 436,74 zł 

- opłaty za wieczyste użytkowanie w kwocie 40 000,00 zł 

- pozostałych dochodów  w kwocie 90 000,00 zł 

Planowane dochody majątkowe  zmniejszono o kwotę 32 302,10 zł  z tytułu promesy 

finansowej na konserwację zabytków parafii Św. Jana Chrzciciela. 

Planowane dochody budżetu gminy na 2024 rok po zmianach  wynoszą 94 020 475,62 zł 

z tego dochody bieżące w kwocie  78 613 954,16 zł i dochody majątkowe  -  15 406 521,46 zł. 

Planowane wydatki bieżące zwiększono o kwotę 1 120 523,21 zł  z tytułu: 

- dotacji na zadania własne i zlecone w kwocie 682 937,94 zł 

- środków Funduszu Pomocy w kwocie 169 908,24 zł 

- remontów i utrzymania dróg gminnych w kwocie 173 000,00 zł 

- utrzymania terenu nad Zalewem w kwocie 35 200,00 zł 

- wydatków na administrację  w kwocie 18 500,00  zł 

-  utrzymanie OSP w kwocie 10 900,00 zł 

- dotacji dla OSP Ujście na zakup sprzętu i wyposażenia w kwocie 18 870,00 zł 

- obsługi długu w kwocie 10 000,00 zł 

- dopłaty do pobytu w DPS w kwocie 40 000,00 zł 

- programu „Czyste Powietrze” na IV kwartał w kwocie 7 107,03 zł 

- opłaty za schronisko dla bezdomnych zwierząt w kwocie 16 000,00 zł 

- usług weterynaryjnych dla bezdomnych zwierząt w kwocie 10 000,00 zł 

- konserwacji oświetlenia ulicznego w kwocie 20 000,00 zł 

- dekoracji świątecznych w kwocie 20 000,00 zł 

- dotacja dla przedszkola niepublicznego Gwiazdeczka4 w kwocie 150 000,00 zł 

-  pozostałych wydatków w kwocie 6 100,00  zł 

Jednocześnie zmniejszono wydatki bieżące na: 

- remont cmentarza w kwocie 15 000,00 zł 
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- wydatki oświatowe o kwotę 190 000,00 zł 

- wkład własny na dożywianie  w kwocie 33 000,00 zł 

- koszenie zieleni na terenie gminy w kwocie 30 000,00 zł 

Planowane wydatki majątkowe  zmniejszono o kwotę 1 105 542,39 zł . Wydatki te dotyczą 

następujących inwestycji: 

- oświetlenie ul Targowa w kwocie 37 000,00 zł 

- budowa kanalizacji sanitarnej ul Lubelska w kwocie 30 000,00 zł 

- opracowania dokumentacji Rewitalizacji Źródlisk Janowskich w kwocie 195 000,00 zł 

-  opracowania dokumentacji na projekt Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych w kwocie  

   30 000,00 zł 

- konserwacji zabytków parafii św. Jana Chrzciciela w kwocie 31 302,10 zł 

- dotacji na konserwację zabytków w kwocie 70 000,00 zł 

- pomocy finansowej dla Powiatu Janowskiego na drogi powiatowe w kwocie 507 240,29 zł 

- modernizacji dwóch boisk sportowych i lodowiska w kwocie 300 000,00 zł 

Jednocześnie zwiększono  wydatki inwestycyjne na zadania: 

- dekoracje świąteczne w kwocie 95 000,00 zł. 

Planowane wydatki budżetu gminy na 2024 rok wynoszą  po zmianach 104 910 475,62 zł,  

z tego wydatki bieżące w kwocie 79 824 974,80 zł i wydatki majątkowe - 25 085 500,82 zł.  

W roku budżetowym przychody finansowe zmniejszono o 990 000,00 zł na skutek określenia 

kwoty emisji obligacji komunalnych w wysokości 7 800 000,00 zł. Termin wykupu tych obligacji 

nastąpi w latach 2030-2034. Zadłużenie na koniec 2024 roku wyniesie 18 866 000,00 zł i  w 

porównaniu z 2023 rokiem wzrośnie o 5 700 000,00 zł. 

 
Nikt nie zgłosił pytań do projektu zmian w budżecie.  
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Kurasiewicz – poinformował, że Komisja Finansów pozytywnie 
zaopiniowała proponowane zmiany w budżecie.  
 
Głosowano w sprawie: 
uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 
Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 
Agnieszka Skubik 
NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 
 
Uchwała nr VII/ 77/24 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r., została przyjęta 
jednogłośnie.  
 
15) uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Janów Lubelski na lata 2024 
– 2034. 
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Pani Skarbnik – poinformowała, że zmiany w wieloletniej prognozie finansowej są ściśle 

powiązane ze zmianami w budżecie. Ponadto w wykazie przedsięwzięć zwiększono nakłady na 

2025 rok w zakresie: 

- modernizacji dwóch boisk sportowych, budowy lodowiska w Janowie Lubelskim- nakłady  

   w kwocie  300 000,00 zł zostały przesunięte z 2024 roku  

- pomocy finansowej dla Powiatu Janowskiego na przebudowę drogi powiatowej nr 2808L  

na odcinku Biała II-Kawęczyn nakłady w kwocie 300 000,00 zł zostały przesunięte z  2024 r. 

- pomocy finansowej dla Powiatu Janowskiego -opracowanie dokumentacji projektowej na  

  rozbudowę drogi powiatowej nr 2808L Janów Lubelski(ul. Bialska)-Tokary-Huta  

  Turobińska i budowy drogi pieszo-rowerowej w kwocie 21 525,00 zł (przesunięcie z 2024r.) 

- pomocy finansowej dla Powiatu Janowskiego - opracowania dokumentacji projektowej na  

  budowę sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych w ciągu drogi powiatowej w Białej 

Drugiej w kwocie 15 000,00 zł 

- Rewitalizację Źródlisk Janowskich - dokumentacja w kwocie 150 000,00 zł (przesunięcie  

   z 2024 r.) 

Deficyt budżetowy 2024 roku wyniesie 10 890 000,00 zł i będzie niższy o 990 000,00 zł 

W 2025 roku zaplanowano poręczenie dla Zoom Natury Sp. z o.o. w kwocie 386 225,00 zł.  

 

Radni pytań nie zgłosili.  

 

Wiceprzewodniczący Rady K. Kurasiewicz – przedstawił stanowisko Komisji Finansów – 

opinia pozytywna.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Janów Lubelski na lata 2024 – 

2034. 

Wyniki głosowania 

TAK: 11, NIE: 0, NIE WIEM: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

TAK (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 

Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 

Agnieszka Skubik 

NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 

 

Uchwała nr VII/ 78/24 zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Janów Lubelski na 

lata 2024 – 2034, została podjęta jednogłośnie.  

 

6. Stanowisko w sprawie utrzymania przez PGE Obrót S. A. działalności Biura Obsługi Klienta 

w Janowie Lubelskim. 

 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, że zgodnie z paragrafem nr 44 statutu Gminy Janów 
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Lubelski, radni mają prawo wnioskować o wniesienie pod obrady sesji lub posiedzeń Komisji 

sprawy, które uważają za społecznie pilne i uzasadnione. Dlatego w porządku obrad 

dzisiejszej sesji znalazło się stanowisko, dotyczące utrzymania Biura Obsługi Klienta w 

Rejonie Energetycznym w Janowie Lubelskim. 

 

Wiceprzewodniczący Rady K. Kurasiewicz – odczytał treść stanowiska:  

 

„W związku z planowaną likwidacją przez PGE Obrót S.A. Biura Obsługi Klienta w Janowie 

Lubelskim, my Radni Rady Miejskiej w Janowie Lubelskim stanowczo sprzeciwiamy się  

podejmowaniu działań  zmniejszających dostępność mieszkańców Gminy Janów Lubelski  i 

powiatu janowskiego do podstawowych usług sprzedawcy energii elektrycznej, prowadzących 

do istotnego   pogorszenia jakości obsługi odbiorców, utrudnienia życia mieszkańców Gminy  i 

obciążania ich dodatkowymi kosztami z tego tytułu. Obecna struktura organizacyjna Biur 

Obsługi Klienta zapewnia odbiorcom energii elektrycznej fachową i szybką obsługę. PGE Obrót 

S.A. jako spółka Skarbu Państwa nie może nastawiać się  bowiem tylko i wyłącznie na osiąganie 

zysków, a w swej działalności powinna kierować się również dbałością o bezpieczeństwo i 

jakość obsługi  odbiorców swych usług. 

Zwracamy uwagę na skutki likwidacji Biura Obsługi Klienta w Janowie Lubelskim, co 

objawiać  się będzie  przede wszystkim: 

- utrudnieniami w obsłudze klientów i dostępności do usług - załatwienie sprawy  w celu 

zawarcia umowy sprzedaży energii elektrycznej, zmiany taryfy, przepisania umowy przy 

zmianie właściciela nieruchomości czy lokalu, wyjaśnienia spraw związanych z rachunkami za 

energię elektryczną wiązać się bowiem będzie z  koniecznością czekania w kolejce do 

objazdowego punktu obsługi klienta na mrozie, w deszczu, co urąga standardom obsługi 

klienta w XXI wieku! 

- Alternatywą będzie wyjazd do Stalowej Woli, oddalonej o prawie  64  km od najdalszych 

odbiorców z terenu naszej Gminy, co w przypadku mieszkańców w podeszłym wieku, 

wykluczonych komunikacyjnie bez pomocy osób trzecich może wręcz uniemożliwić 

załatwienie tego typu spraw; 

- likwidacją kolejnego zakładu pracy skutkującą zwiększeniem bezrobocia Gminie, 

- negatywnym wizerunkiem  i niezrozumieniem społecznym dla działań podejmowanych 

przez Zarząd PGE Obrót S.A.  

Rada Miejska  w Janowie Lubelskim, mając na uwadze powyższe względy i dobro 

mieszkańców Gminy zwraca się do Zarządu PGE Obrót S.A.  z siedzibą w Rzeszowie o 

utrzymanie dalszego funkcjonowania Biura Obsługi Klienta w Janowie Lubelskim. 

Rada Miejska pozostaje w przekonaniu, że utrzymanie funkcjonowania Biura Obsługi 

Klienta w Janowie Lubelskim wpłynie pozytywnie na sposób wykonywania obowiązków przez 

pracowników, jak i życie mieszkańców  Gminy Janów Lubelski  i Powiatu Janowskiego . 
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Otrzymują: Zarząd PGE Obrót S.A. z siedzibą w Rzeszowie oraz do wiadomości: 

- Posłowie do Parlamentu Europejskiego z Województwa Lubelskiego 

- Posłowie RP z Województwa Lubelskiego 

- Pan Krzysztof Komorski - Wojewoda Lubelski, 

- Pan Sebastian Janda - Prezes Zarządu PGE Obrót S.A. z siedzibą w Rzeszowie 

- Rada Nadzorcza PGE Obrót S.A. z siedzibą w Rzeszowie 

- Rada Powiatu w Janowie Lubelskim.” 

Przewodnicząca Rady – dodała, że w dniu wczorajszym radni z dwóch komisji: Finansów i 

Spraw Społecznych dyskutowali na ten temat i zdecydowali o procedowaniu stanowiska, w 

związku z tym należy te kwestię przegłosować.  

Głosowano w sprawie: 

Stanowisko w sprawie utrzymania przez PGE Obrót S. A. działalności Biura Obsługi Klienta w 

Janowie Lubelskim.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) Andrzej Czaja, Bożena Czajkowska, Grzegorz Flis, Marek Flis, Marian Grzegórski, 

Grzegorz Jargiło, Robert Kamiński, Krzysztof Kurasiewicz, Andrzej Łukasik, Łukasz Piecyk, 

Agnieszka Skubik 

NIEOBECNI (4) Tomasz Kaproń, Grażyna Kuśmierczyk, Anna Mazur, Marcin Pyz 

 

Stanowisko w sprawie utrzymania przez PGE Obrót S. A. działalności Biura Obsługi Klienta w 

Janowie Lubelskim, radni przyjęli jednogłośnie.  

 

O godzinie 11.43 Przewodnicząca Rady – ogłosiła przerwę w obradach. 

 Obrady wznowiono o godzinie 12.04. 

 

7. Komunikaty Przewodniczącej Rady Miejskiej – informacja z analizy oświadczeń 

majątkowych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej R. Kamiński – przedstawił w skrócie wyniki analizy 

oświadczeń majątkowych Burmistrza, radnych i osób zobligowanych do ich złożenia, na 

podstawie ustawy o samorządzie gminnym.  

Analiza oświadczeń majątkowych została przeprowadzona w oparciu o dostępne dane 

znajdujące się w ewidencjach i zasobach Urzędu Skarbowego w Janowie Lubelskim oraz baz 

danych i wszelkiego rodzaju informacjach dostępnych za pośrednictwem sieci INTERNET. 
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Do Urzędu Skarbowego w Janowie Lubelskim wpłynęły 3 oświadczenia majątkowe 

Przewodniczącej Rady Miejskiej – poprzedniej i obecnej kadencji. Analiza oświadczeń 

majątkowych nie wykazała nieprawidłowości. 

Do Urzędu Skarbowego wpłynęły również 3 oświadczenia majątkowe złożone przez Burmistrza 

Janowa Lubelskiego składane: za rok 2023, na koniec ubiegłej kadencji samorządu i na 

początek obecnej kadencji. Oświadczenia zostały złożone w ustawowych terminach, 

przeprowadzona analiza oświadczeń majątkowych nie wykazała nieprawidłowości.   

Oświadczenia majątkowe radnych gminnych, których do Urzędu Skarbowego wpłynęło 40, w 

tym 13 oświadczeń składanych na koniec 2023 roku, 13 oświadczeń składanych na koniec 

kadencji i 14 oświadczeń złożonych na początek obecnej kadencji samorządu, zostały również 

złożone w ustawowym terminie. Analiza złożonych oświadczeń, jak też ich porównanie z 

oświadczeniami złożonymi uprzednio, wykazała nieprawidłowości w 6 oświadczeniach.  

Natomiast w przypadku analizy oświadczeń pozostałych osób zobowiązanych do ich złożenia 

na podstawie ustawy o samorządzie gminnym, ustalono: wpłynęło 35 oświadczeń 

majątkowych, w tym 31 oświadczeń składanych na koniec 2023 roku, 2 oświadczenia składane 

w wyniku rozwiązania stosunku pracy, 1 oświadczenie składane w związku z objęciem 

stanowiska i 1 korekta oświadczenia złożona w związku z objęciem funkcji. Analiza oświadczeń 

wykazała nieprawidłowości w 16 oświadczeniach.  

O nieprawidłowościach zostały poinformowane osoby, których nieprawidłowości dotyczyły, 

szczegółowe informacje są również dostępne w biurze rady miejskiej oraz u Pani Sekretarz 

Gminy.  

Należy jednak zauważyć, iż zaistniałe nieprawidłowości nie spełniają przesłanek, które 

obligowałyby do skierowania wniosku o kontrolę dokonywaną przez Centralne Biuro 

Antykorupcyjne.  

Przewodnicząca Rady – dodała, aby w przyszłości zwracać uwagę przy wypełnianiu 

oświadczeń majątkowych i nie powielać błędów, bo zdarzają się takie sytuacje.  

 

8. Wolne wnioski. 

Radny Ł. Piecyk – zapytał, jak wygląda sprawa stadionu miejskiego? 

Radny G. Flis – w imieniu mieszkańców osiedla Zaolszynie zapytał, na jakim etapie jest 

proces scalania gruntów, co jeszcze pozostało do wykonania, aby zakończyć cały proces 

scalenia? 

Radny M. Grzegórski – poruszył sprawę inwestycji za Rejonem Energetycznym. Powstała 

piękna droga, co dalej będzie robione? 

Radny G. Jargiło – zgłosił wniosek od mieszkańców ulicy Konopnickiej, o doświetlenie łącznika 

pomiędzy ulicą Sienkiewicza, a ulicą Konopnickiej.  

Radny A. Czaja – podziękował Burmistrzowi za wykonanie prac przy cmentarzu i usuniecie 
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gałęzi i krzewów, które zajmowały chodnik i utrudniały przejście. Zapytał także jak wygląda 

sprawa obwodnicy? 

Pani Przewodnicząca B. Czajkowska – zapytała o kolej, czy wiadomo kiedy i czy w ogóle ona 

powstanie, ponieważ ta sprawa determinuje scalenie gruntów na osiedlu Wschód. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Kurasiewicz – zapytał o dwie kwestie: 

- w sprawozdaniu oświatowym pojawiła się informacja o utrzymaniu budynku po szkole 

podstawowej w Łążku Ordynackim. Czy są jakieś plany, co do dalszego wykorzystania tego 

budynku, żeby nie generował kosztów, tylko zarabiał, 

- temat wody dla mieszkańców Szklarni – czy zostały podjęte jakieś działania zmierzające do 

zmiany tej trudnej sytuacji, żeby woda została tam doprowadzona. Mieszkańcy mają bardzo 

ograniczony dostęp do wody i jest to bardzo duży problem.  

Pan Burmistrz odniósł się kolejno do poruszanych kwestii: 

- w/s prac na Stadionie Miejskim – prace się rozpoczęły, został wykonany element związany z 

rekultywacją boiska, na którym rozgrywane są mecze. Zostało to wykonane teraz, żeby nie 

blokować rozgrywania meczy w rundzie wiosennej. Nawieziono 60 ton piasku, dosiana została 

trawa, ale boisko powinno być przebudowane. Będzie przygotowywana dokumentacja i 

poszukiwane źródła finasowania. W tym obecnym projekcie była możliwa tylko renowacja 

boiska, która jest zakończona. W przyszłym roku będzie budowane sztuczne boisko z 

oświetleniem i mobilnymi trybunami, 

- w/s scalenia gruntów na osiedlu Zaolszynie – jest duży problem, ponieważ wpłynęło wiele 

sprzeciwów właścicieli gruntów, co do zaproponowanych lokalizacji działek. Pomimo, że 

geodeta dołożył wszelkich starań, żeby wszyscy dostali działki mniej więcej w tym samym 

miejscu, gdzie mieli działki pierwotne. Protestów jest kilkadziesiąt i jeśli rada miejska 

uchwaliłaby taki plan, budżet gminy tego nie udźwignie, bo trzeba będzie wypłacać 

odszkodowania. Gminy nie stać na takie rozwiązanie. Odbędzie się jeszcze spotkanie z 

mieszkańcami i jeśli nie uda się wypracować kompromisu, to postępowanie scaleniowe 

zostanie zawieszone.  

Radny G. Flis – zapytał, czy protesty są w jednej części, czy na całym obszarze, czy nie można 

podzielić scalenia na etapy i chociaż cześć terenu doprowadzić do końca procedowania? 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że protesty są w różnych częściach, ale być może w środkowej 

części, po obu stronach ulicy Piaskowej może udałoby się zakończyć proces, będzie to 

przeanalizowane. 

 

Dalej Burmistrz odpowiedział: 

- w/s inwestycji przy Rejonie Energetycznym – nieoficjalnie wiadomo, ze inwestor, który ma 

budować centrum handlowe, zawarł umowę z wykonawcą robót drogowych, który ma 

przebudować skrzyżowanie ul. Ks. Skorupki z ulicą Zamoyskiego. Ale okazało się, ze w 
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dokumentacji, która była przez dwa lata uzgadniana z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i 

Autostrad, został pominięty kabel energetyczny biegnący w kierunku osiedla Wschód i teraz 

jest to weryfikowane. Prawdopodobnie wiosna jest możliwe, że ruszą prace związane z 

przebudową skrzyżowania i jest zapowiedź, ze ruszy budowa centrum handlowego, 

- w/s oświetlenia łącznika pomiędzy ulicą Sienkiewicza, a ulicą Konopnickiej – zostanie to 

sprawdzone i być może mocniejsze lampy wystarczą. A jeśli nie, trzeba będzie się zastanowić 

nad dostawieniem lamp, po wcześniejszym zaprojektowaniu, 

- w/s obwodnicy – na razie czekamy na decyzję Samorządowego Kolegium Odwoławczego, 

które rozstrzygnęło protest mieszkańców w jednym punkcie, dotyczącym tego, że w decyzji 

wydanej przez gminę, zapis o rygorze natychmiastowej wykonalności, którego oczekiwała 

Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych, jest nieprawidłowy. Ponadto Samorządowe Kolegium 

odwoławcze odrzuciło protest w kwestii tego, że nie było konsultacji społecznych, bo gmina 

nie była do tego zobligowana przed wydaniem decyzji. Ale rozmów, spotkań z mieszkańcami i 

dyskusji różnego rodzaju o tej obwodnicy było bardzo dużo, w tym na sesjach Rady Miejskiej. 

Natomiast protest w kwestii dotyczącej czynników przyrodniczych i środowiskowych, został 

odesłany przez Kolegium do rozpatrzenia do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, żeby 

odniosła się do 15 zarzutów, które się pojawiły w skardze mieszkańców. Nie mamy na te chwilę 

informacji, czy Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska już odpowiedziała na zarzuty. Ale 

wcześniej, przed wydaniem decyzji,  ta instytucja bardzo wnikliwie odniosła się do uzgodnień 

i wyraziła zgodę na taki przebieg obwodnicy, 

- w/s budowy kolei – odbyło się spotkanie z Wiceministrem Infrastruktury, na którym był 

obecny Wiceburmistrz Czesław Krzysztoń i Pan Wiceminister poinformował, ze jeśli chodzi o 

kolej Szastarka – Biłgoraj, to dokumentacja zostanie wykonana, ponieważ tak jest podpisana 

umowa. Natomiast na innym spotkaniu, została zaproponowana całkiem inna koncepcja dla 

Janowa Lubelskiego. Ministerstwo Infrastruktury twierdzi, że analiza ruchu na trasie Szastarka 

– Janów Lubelski – Biłgoraj, pokazuje, że będzie bardzo małe zainteresowanie ze strony 

pasażerów taką koleją. Natomiast położenie Janowa Lubelskiego według Ministerstwa jest na 

tyle dobre, że powinna nastąpić korekta połączenia kolejowego do Janowa w taki sposób, że 

trasa Szastarka – Janów Lubelski byłaby tylko częścią szybkiej kolei od Rzeszowa do Lublina. 

Bo proponowane jest takie rozwiązanie, żeby z Rzeszowa, poprzez Stalową Wolę, Sandomierz, 

Janów Lubelski, Kraśnik i Lublin, utworzyć taką linię kolejową, która byłaby o dużo większej 

szybkości niż ta poprzednia Lubelska Kolej Aglomeracyjna. Takie rozwiązanie byłoby dla 

mieszkańców Janowa Lubelskiego znacznie bardziej korzystne, bo byłaby szybka kolej od 

Rzeszowa do Lublina, w obie strony i dojazd do pracy, do skorzystania ze służby zdrowia, czy 

w innych celach byłby bardzo wygodny. Taka koncepcja jest bardzo dobra, ale wymaga dużo 

większych nakładów finansowych. Obecna sytuacja jest kłopotliwa dla naszej gminy, ponieważ 

dokumentacja, która ma być wykonana na poprzedni przebieg kolei do Biłgoraja, blokuje 

scalenie gruntów na Osiedlu Wschód. Nic nie można na razie procedować. Dopóki nie padnie 

jasny komunikat, że kolej do Biłgoraja nie będzie budowana, nie ma sensu rozpoczynać 

postepowania scaleniowego, 
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-/s budynku szkoły w Łążku Ordynackim – ten temat pojawia się na każdym spotkaniu z 

mieszkańcami Łążka i mieszkańcy dojrzeli już chyba do takiego przekonania, że trzeba coś z 

tym budynkiem zrobić. Jest pomysł, żeby prowadzić tam usługi zdrowotne lub rehabilitacyjne. 

Gmina mogłaby rozważyć ogłoszenie przetargu na wieloletnią dzierżawę tego budynku pod 

konkretne usługi medyczne czy rehabilitacyjne, lub sprzedaż budynku. Ale to należy dokładnie 

przeanalizować i rozważyć. Bo urodzeń jak wiemy jest bardzo mało i że szansa, że szkoła 

zacznie ponownie funkcjonować  jest zerowa. Teraz budynek jest dogrzewany, gmina dba o 

ten obiekt, ale dobrze byłoby, żeby na siebie pracował. Na budynku szkoły była 

przeprowadzona termomodernizacja i trwałość projektu nie pozwalała dotychczas na jego 

dzierżawę czy sprzedaż. Trwałość projektu mija i może jest to czas na podjęcie decyzji, co dalej 

z tym budynkiem zrobić, 

- w/s wody w Szklarni – temat jest bardzo trudny i jest drążony od kilku lat. Nie ma zgody od 

Lasów Państwowych na poprowadzenie wodociągu od strony janowa, ze względu na Rezerwat 

Szklarnia. Jest taki pomysł, żeby wodociąg poprowadzić przy linii energetycznej, gdzie jest 

wycięty pas drzew i może na to Lasy Państwowe wydadzą zgodę. Zostało w tej sprawie 

skierowane pismo do Rejonu Energetycznego i z Rejonu jest zgoda na takie rozwiązanie. Teraz 

zostanie ponownie skierowane zapytanie do Lasów Państwowych. Temat jest bardzo trudny, 

ale szukamy rozwiązania.  

 

9. Zamknięcie obrad. 

Dziękując za udział w sesji, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 12.40 zamknęła 

obrady.  

 

 

 

  

 
Protokołowała:  

Ewa Misztal 


